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Kommunala seniorrådet 

 Tid: Onsdag 20 november 2024 kl 13.00 
 Plats: Högantorp 

 Närvarande: Ordinarie: 
Anna-Helena Brandt, ordförande (C), Birgitta Rönnblad (S), Ilse Forsberg (M),  
Ewa Lundholm (PRO), Margot Allgurin (PRO), Cecilia Carlén (SKPF), Irene 
Beckman (SPF), Anita Eininger (SPF) 

Ersättare:  
Per-Olov Lindberg (SPF), Barbro Grenehed (SKPF) 

Övriga: 
Victoria Larsson. förvaltningschef Socialförvaltningen, Carina Strandberg 
verksamhetschef utförarenheten, Stefan Joakim Grahn projektledare Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen, Ann Kristin Ehrencrona, Säbyhemmet, Marina 
Furukvist sekreterare 

Anmält förhinder: 
BrittMarie Aller (PRO) 

1.  Anna-Helena Brandt öppnar mötet 
Anna-Helena öppnade mötet och hälsade alla välkomna. 
 
2. Minnesanteckningar från KSR förra möte 2024-09-11 
Inga kommentarer. Lades till handlingarna. 

3. Provsmakning av lunchlåda från Sodexo 
Mötesdeltagarna fick provsmaka 4 olika lunchrätter:  

● kycklinginnerfilé med dragonsås, morot, potatismos och syltlök 
● italiensk pastasås med nötkött, kapris, morot och pasta 
● nötfärsbiffar med pepparsås, broccoli och rostad gotlandspotatis 
● laxmedaljong med dillhollandaisesås, ärtor och potatismos 

och 5 olika efterrätter: 

● morotskaka 
● chokladmousse 
● hallonchokladkaka 
● vaniljpannacotta med bärsås 
● hallonmousse 

Matlådorna levererades den 18/11 och värmdes sedan i mikrovågsugn strax 
innan serveringen. 

https://docs.google.com/document/d/1WqlNUxHPLdZ-ZhhwAhMO-HstQwgIqcZYHTk_GHLm4uU/edit?usp=sharing
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Generellt sett var alla nöjda. På skalan 1-6 vart medelvärdet följande: 

● Maten ser tilltalande ut: 4,2 
● Maten smakade bra: 4,1 
● Portionsstorleken - lagom 

4. Projekt Näckrosen  
Ann Kristin Ehrencrona, Säbyhemmet, informerade om projektet Näckrosen. 
Projektet vänder sig till de som är över 65 år och det är inte biståndsbedömt. 
Projektet startades i september 2023. 

Syftet med projektet är att minska ensamheten och bryta isolering. Många 
kommer via Anneli Ritters anhöriggrupper. 

Träffarna är en gång/v på torsdagar. Det är två grupper. En på fm och en em. 
Varje grupp håller på i 2 timmar. Träffarna är uppskattade och består bl a av att 
man pratar och spelar spel. 

Salems hemtjänst har varit behjälplig med transport till träffarna. 

Anki har bedrivit uppsökande hembesök efter godkännande av den berörda.  

Framtidsvisionen är att fortsätta med den uppsökande verksamheten. Projektet 
pågår året ut. Mer projektmedel avses att sökas från Socialstyrelsen. 

5. Lokalfrågor 
Stefan Joakim Grahn, projektledare, Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
närvarade istället för Jesper Schönberg, som inte kunde komma. 

Följande frågor ställdes: 

● Prissättningen är hög för att hyra lilla och stora Murgrönan. Är det 
samma pris för alla? Kan den ses över?   

● Kan föreningarna få bidrag av kommunen? 
● Finns andra lokaler än Murgrönan att hyra?  
● Önskemål framfördes om att hyra en mindre lokal. 
● Lokaler för Eternellen och Seniornet - ärendet kommer till KS i 

december. 
● Vad ska hända med Skönviksgården? 
● Vad ska de äldre ta vägen när Medley stänger för renovering? Många 

gym är mycket dyrare än Medley. 

Stefan lovade att ta alla frågor med Jesper och återkomma med svar. 
 
Här kommer svaren på frågorna: 
Går det att göra något med kostnaderna där det är ideella föreningar som 
engagerar i kommunen? t ex Murgrönan? 
Vi har ett regelverk som styr avgiften för att hyra lokal. Den har 2 delar som styr 
priset, dels hur stor lokalen är samt vem det är som hyr lokalen (privatperson/ej 
registrerad förening, registrerad förening, kommunala aktiviteter). Föreningar 
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som är registrerade har för vuxenverksamhet 90% rabatt på ordinarie pris och 
för barn och ungdomsaktiviteter 0-taxa dvs gratis. Det är en del i att kommunen 
subventionerar registrerade föreningar. Övriga föreningar som inte är 
registrerade eller privatpersoner, betalar ordinarie pris, men om man bokar 
samma lokal 4 ggr eller fler på samma termin får man en subvention på 80%.  

Om vi tar Stora Murgrönan som exempel så kostar den på ordinarie pris 1 371 
kr/tim. Om ej registrerad förening/privatperson hyr 4 ggr eller fler samma 
termin så blir kostnaden 274 kr/tim. För registrerad förening är kostnaden 137 
kr/tim för vuxenverksamhet, barn/unga 0 kr. 

För lilla Murgrönan så är ordinarie pris 1 028 kr/tim. Om ej registrerad 
förening/privatperson hyr 4 ggr eller fler samma termin så blir kostnaden 205 
kr/tim. För registrerad förening är kostnaden 103 kr/tim för vuxenverksamhet, 
barn/unga 0 kr. 

Har vi fler lokaler än Murgrönan att låna för ca 100 pers för 
möten/infomation? 
Rönninge gymnasiums aula tar 100 pers eller fler men är ej i kommunens 
ordinarie uthyrningssystem, där behöver man ta kontakt med Rönninge 
gymnasium direkt. 

Har ni tänkt på att då många äldre tränar på Medley om det kommer finnas 
någon provisorisk lokal att träna i under ombyggnationen när det är väldigt 
fullt på övriga träningslokaler? 
I nuläget finns det ingen provisorisk lokal att träna i. Föreningslivet som tränar i 
sporthallarna kommer att placeras ut i andra hallar under renoveringen. Friskis 
och Svettis har verksamhet i Rönninge skolas idrottshall och Nytorpshallen, 
utöver de mer kommersiella gymmen som finns i kommunen. Det finns tankar 
på viss vattenverksamhet men vi vet i nuläget inte om det kommer att vara 
genomförbart. 

Vad händer med gamla Skönviks boendet? Det är ju en bra lokal att kunna 
boka för engagemang som passar? 
Skönviksgården används för närvarande som boende åt flyktingar från Ukraina. 
Fram tills nyligen arbetade kommunen med en ny detaljplan för att kunna 
bygga om Skönviksgården till en förskola, men på grund av det låga 
barnafödandet och låg inflyttning av barnfamiljer beslutade kommunen nyligen 
att stoppa de planerna. För närvarande utreds framtida användning av 
fastigheten. 

Kan man snabba på bokning av lokaler? Senior nät har fortfarande inte fått 
reda på vilken lokal dom ska ha nästa år? skulle komma upp politiskt nu snart 
men KRF tycker det blir sent på året om man ska kunna boka in det i 
kalendern?  
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Kommunstyrelsen ska besluta om upplåtelse av lokaler i Säbyskolan till 
föreningarna Eternellen och Seniornet den 16 december. Förutsatt att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förslaget kommer föreningarna kunna 
få tillträde till de nya lokalerna från och med årsskiftet. 

6. Kost- och nutritionsprogrammet 
Socialförvaltningen har tagit fram ett kost- och nutritionprogram, som visar hur 
förvaltningen arbetar på SÄBO. Programmet revideras regelbundet. Syftet att 
arbeta efter de riktlinjer som finns.  

Det ska även ses över på hur vi kan arbeta med kost- och nutrition för de som 
har hemtjänst. Biståndshandläggare och hemtjänstpersonal ska utbildas inom 
kost- och nutrition som ett  förebyggande arbete. Start ca mars 2025.  
 
7. Motion angående hemtjänsten 
Motion angående hemtänsten 

KSR är positiva till att en utredning görs. 

Åtgärder som är påbörjade för att komma till rätta med budgetunderskottet. 

● Ca 20% av brukarna tar nästan hela kostnaden. Det är brukare med 
stora behov, som bor hemma, men där SÄBO kanske vore ett bättre 
alternativ. Det gäller att informera om SÄBO, visa och motivera. Det är 
brukaren som väljer. 

● Kan LOVen ta sina egna larm, istället för att kommunen ska åka på 
dem? 

● Planera in mer av tiden, målet är att boka 90% av tiden. 
● Se över om brukaren är borta på julen t ex, för att minimera bommar. 
● Se över larmsystemet. 
● Använda personalen maximalt. 

 
8. Seniordagen 
Uppföljningen av seniordagen gicks igenom. 
 
9. Övriga frågor 
Rekrytering av ny hemtjänstchef pågår.  

P-O informerade om han har överklagat sekretessbeläggningen av 
kontinuitetsplanen till förvaltningsrätten. Det skickades vidare till 
kammarrätten. Kommunen fick rätt i kammarrätten. Så nu släpper han frågan. 

Påminnelse om att inkomma med vilka som ska delta i KSR de kommande 2 
kommande åren. 

10. Nästa möte är 2025-02-12 
 

https://drive.google.com/open?id=1J-x-G2iHKXIsyRjE5aqSlc6ZA4aOfv9y
https://docs.google.com/document/d/1jIdTV0kjK3avsJ96YUL7FfeuorXzees7V4EwBfRqVmc/edit?usp=sharing

